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*AKTUALUS INTERVIU PRIE VALDYMO 

PULTO
PRAĖJUSIĄ SAVAITE

DIRBTI RENTABILIAI ^ Elektrinėje savaime, snaudžiant užplū
dusių paskutiniu metų įvykių, praJėjo orga
nizuotis žmonių grupės, siekiančios revoliu
cinių permainų visuomenėje.

Praėjusį penktadienį proisajungos komite
to pirmininko kabinete buvo jie * isi susirin
kę. Ir nors esama trūkumų dėl neatitinka
mos grupių pažiūros, tikslu toliau jas orga
nizuoti nutarta" kreiptis j sniečkiečius sekan
čiu skelbimu:

spalio 5 d., 18.30 vai. jaunimo klube įvyks 
steigiamasis susirinkimas neformalios gru
pės „Sąjūdis persitvarkymo palaikymui'*

Elektrinės partinio ūkinio aktyvo var
du parašytas KP CK, respublikos, vyriausy
bei ir AEM laiškas dėl būtino problemų 
sprendimo, kurios susidarė aplink IAE ir 
Sniečkaus gyvenvietę.

šiai dienai abu energijos blokai nedirba.
Paaiškėjus papildomiems darbams gaisro 

pasekmių likvidavimo metu. antrasis ener
gijos blokas šj mėnesi nebus jjungtas dar
bui.

Pirmajame energijos bloke tęsiamas pla- 
ninis-įspėjarnasis remontas .

X X X

Per laikotarpį nuo rugsėjo 16 iki 22 die
nos išmetamų j atmosfera radioaktyvių me
džiagų inertinės radioaktyvios dujos sudarė 
0,9 procento leistinos normos (LN), ilgaam
žių radionnklidų — 0,075 procento LN, 131 
jodo — 1.0 procento L N.

Gama spindulių dozės stiprumas Snieč
kaus gyvenvietėje buvo 9—11 mikrorcntge- 
nų per valandų.

Redakcija kreipėsi į DO 
ir DAS viršininkę S. Archi- 
povą, prašydama papasakoti 
apie Ignalinos AE kolekty
vo perėjimą dirbti naujomis 
darbo apmokėjimo sąlygo

mis.

kio ir kokybės, nuo galuti
nių gamybinių rezultatų;

— išplės ieise ir padidins 
atsakomybę įmonių darbo 
stimuliavime naujomis ūki
ninkavimo sąlygomis ir pe
rėjimo plataus stabilių eko
nominių normatyvų finan
savimosi pagrindui;

— darbo užmokesčio au
gimas ir jo tobulinimas dar
bo kolektyvų uždirbtų lėšų 
apimtyje. gamybos efekty
vumo didinimo sąskaita, 
racionalaus fondo panaudo
jimo, nukreipto darbuotojų 
darbo užmokesčio apmokė
jimui;

— savistovumo plėtimas 
darbo užmokesčio panaudo
jime ir darbų įvykdymo su 
mažesniu personalo skaičiu
mi stimuliavimas.

Esmė tame. kad nuosta
tuose nekalbama apie dar
bo užmokesčio padidinimą, 
kalba vyksta apie tarifinių 
atlygių ir atlyginimų tobu
linimą, visų pirma, jų pri
artinimas atitikimai.

Keičiasi darbo apmokėji
mo struktūra: skaičiaus su
mažinimo sąskaita, keičiama 
premijavimo dalis. Padidė
jo larifiniai atlygiai, tačiau 
sumažėjo premijavimo da- 
iis. Ir jeigu žmonės nori, 
kad premija išliktų tokia 
pati, kokia buvo anksčiau 
arba padidėtų, reikalingas 
papildomas etatų mažini
mas.

ir nustatė norulis t a tymo 
malyvinį skaičių 3873 žmo
nes, įskaitant 7-ąją pamai- 

Remiantis skaičiaus 
normatyvu, išskirtas mokos 
fondas 224,2 rub., vidutiniš
kai vienam darbuotojui.

ną.

Tari fine darbo užmokės 
čio dalis. esant perėjimui, 
sudarys:

— darbininkų —21,8 proc. 
—21.2 proc.

— tarnautojų — 27.0 proc.
— Kada įvedamos nau

jos darbo apmokėjimo są
lygos?

— Ministro 1988 m. rug
sėjo 12 d. įsakymu, naujos 
darbo apmokėjimo sąlygos 
įvedamos 1988 metų IV 
ketvirtyje. Nuo spalio 1 d.

. pervedami 
MTIC.
MTKL, MTIC. Nuo lapkri
čio 1 d.: SĖT, ATŪ, Į B, DO 
ir STS, RC. ET. Visi kili 
padaliniai pradės dirbti 
naujomis darbo sąlygomis 
nuo gruodžio 1 d.

— Kodėl 
dokumentai 
AEM?

— Bendrai todėl, kad ne
teisingai buvo paskaičiuoti 
priemokų procentai už dar
bo sąlygas.*

— Ar galimas perėjimas 
prie naujų darbo apmokėji
mo sąlygų atskiros briga
dos, pavyzdžiui, anksčiau, 
negu visas cechas?

— Taip. jeigu visame ce
che bus įvykdyti būtini pa
skaičiavimai ir jeigu bus 
leista IAE ir aukščiau sto
vinčios organizacijos.

Baigdama noriu pasaky
ti. kad metais, kuriais pe
reiname prie naujų darbo 
apmokėjimo sąlygų, viduti- 

atlyginimas aplenkia 
darbo našumą, t. y. pažei- 

užmokesčio ūžiamas pagrindinis ekono
minis įstatymas. Tokia pa
dėtis įpareigoja elektrinės 
kolektyvą dirbti be .energi
jos blokų sustabdymo, kelti 
darbo našumą. . rentabiliai 
dirbti, didinti atskaitymus į 
darbo užmokesčio fondą, o 
visa tai reiškia — gerinti 
IAE kolektyvo gerovę.

* Smulkesnę informaciją 
mums pateikė DP ir STS 
viršininkas V. Fiodorovas.
— Skaičiavimai buvo vyk
domi sutinkamai su nuosta
tais, galiojančiais TSRS.

— Svetlana Ivanovna, 
trumpai papasakokite apie 
veikiančios darbo apmokėji
mo sistemos trūkumus?

— Veikianti darbo apmo
kėjimo sistema neatitinka 
mokslinio-techninio progre
so spartinimo reikalavimų, 
perėjimo prie intensyvaus 
ūkininkavimo metodų, pro
dukcijos kokybės padidini
mo ir dar todėl, kad gamy
ba ir darbo organizavimas 
neatitinka šiandieninio ly
gio. Nepaaiškinamai mažėjo 
skirtumas specialistų darbo 
a pmokėj i mo, pri kl a usoma i 
nuo jų kvalifikacijos ir dar
bo efektyvumo.

ITD

VYKSTA KAPITALINIS REMONTASKartais sako, kad KM P 
— tai akys ir ausys elek

trinės, tada ŠA — tai, tik

riausiai, jos rankos. ŠA LABORATORIJA
tokie padaliniai: 

RSC. DC. CRC. šiluminės automatikos laboratorija jos 
pirminiame vaizde — pats stambiausias re
monto padalinys ŠAMP ceche. Įrengimai, 
aptarnaujami S A laboratorijos — patys 
skaitlingiausi ir įvairiausi nomenklatūroje.

Vienok, nėra lokio technologinio mazgo, 
kur šitoje arba kitoje priemonėje nebūtų 
pajungtas įrengimas šiluminės automatikos.

Kaip taisyklė, mūsų įrengimai sujungti 
sudėtingomis išsišakojusiomis schemomis 
su atgaliniais ryšiais, o patys įrengimai ge- 
gografiškai išnešioti po visą pagrindinį 
pastatą. Žinoma, kad aptarnauti tokį ūkį 
yra nepaprasta.

Gyvenimas; įgyta patirtis įrodė valdymo 
neefektyvumą lokio gremėzdiško organiz
mo ir 1988 metų pradžioje buvo nutarta ŠA 
laboratoriją padalinti į du savistovius ba
rus: šiluminės automatikos (ŠA) ir funkci- 
nio-grupinio valdymo (FGV-DV).

Toks padalinimas, neabejotinai, teigiamai 
paveikė darbą viso laboratorijos personalo, 
nes buvo pašalintas nereikalingas daugia- 
pakopiškumas valdyme, galėjęs „leisti“ 
klausimus žemiau stovinčiam, o ne pačiam 
spręsti. Nors, žinoma, darbo organizavimo 
tobulinimui dar labai daug triūso, žavėtis 
nėra jokio pagrindo.

Mes neblogai pasiruošėme pirmojo bloko 
PĮR, darbai vyko, pagrinde, pagal grafiką.

Naudojami larifiniai atly
giai ir tarnybiniai atlygini
mai paseno. Tarifo dalis 
darbiniilkų darbo užmokes
čio sumoje eilėje Šakų su
daro 50 procentų. Premijos, 
priemokos ir priedai daugu
moje. neteko stimulo reikš
mės. Dideli trukumai darbo 
normavime, darbas, atlieka
mas jo gerinimui, vyksta 
lėtai ir neteikia būtinų eko
nominių rezultatų. Kadrų 
pritraukimas ir įtvirtinimas 
gamyboje, daugiausiai vyk
domas darbo apmokėjimo 
pakėlimu ir nepagrįstų len
gvatų ir pirmenybių suteiki- 

Darbo užmokestis re-

buvo grąžinti 
birželyje iš

i 0+
Po perėjimo prie naujų 

darbo apmokėjimo sąlygų, 
esant papildomam etatų 
mažinimui per d. d. k. bri
gada gali skirstyti numaty
tais dydžiais laisvą atlygi
nimą. to sąskaita ir didės 
darbo užmokestis cechuose.

— Darbo 
fondas ir skaitlingumas nu
leisti „iš viršaus“ ar nusta
tyti padalinių paskaičiavi
mais?

— Perėjimas įgyvendina
mas remiantis baziniu fon
du. t. y. gyvavusiu anks
čiau. Daviniai, gauti pas
kaičiavus mokos fondą ir 
skaičių, apginti cechų virši
ninkų.

c;:;
*■4inu.

guliuojamas daugybe nor
matyvinių aktų. instrukcijų 
ir nurodymų, silpnai surištų 
tarp savęs ir sukausiančių

Bet š. m. rugsėjo 5 d. atsitiko nelaimė — 
gaisras.

Pagrindinis nuostolis teko ŠAMP cechui: 
nukentėjo, kontroliniai kabeliai, savaitę vy
ko jų identifikavimo darbai, t. y. nustaty
mas to, kas būtent nukentėjo, šiandienai pil
nu pajėgumu vyksta pakenktų kabelių de
montavimas. kroso spintų įrengimas i pa
kelt imas kai kurių informacinių kabelių) ir 
naujų priglaudimas (pakeitimas pagrindinės 
kabelių masės). Visi nurodyti darbai veda
mi be pertraukos, ištisą parą, trimis pamai
nomis, vienok, kartu su rangovinių organi
zacijų MSV-21 ir MSV-32 personalu, dirba 
ir mūsų darbuotojai, dirba po 1.5—• 2 pamai
nas, nes pirmojo bloko KĮR nieks neatšau
kė. Darbų apimtis labai didelė — juk be 
kabelių pakeitimo teks dar įvykdyti suderi
nimą, tų sistemų funkcionavimo patiki ini- 
mą, kurios yra savaip priklausomos. Žmo
nės pasiryžę artimiausiu metu likviduoti 
gaisro pasekmes. įvykdyti visus planinius 
remonto darbus.

įmonių savistovumą.
msVisa tai mažina darbinin

kų. specialistų ir tarnautojų 
suinteresuotumą darbo re
zultatais, nes platus lygia- 
viškumo sklidimas, neracio
nalus
naudojimas, 
nustatytų 
darbo našumo prieaugio ir 
vidutinio atlyginimo.

— Kokio kokybės pageri
nimo gali laukti elektrinės 
kolektyvas iš perėjimo ir 
kodėl paruošiamajame dar
be Iškilo tiek daug nesusi
pratimų, kad, girdi, sumaži
nami etatai, o atlyginimas 
nepadidėja?

— Perėjimas prie darbo 
apmokėjimo,
Nuostatams (Nr. 1115, 1986. 
09. 17), užtikrins:

— darbo užmokesčio pri
klausomybę nuo darbo kie-

atlyginimo lėšų pa- 
pažeidimas 

santykių tarp

Peržiūrėjus apytikrius pa
skaičiavimus. perėjimas prie 
naujų darbo apmokėjimo 
sąlygų, AE vadovybė krei
pėsi į Ministeriją, prašyda- nizacijos numatė, kad sani

tariniu-higieniniu darbo są- 
mokos fondo limitą. Balau- lygų kriterijai (temperatū

ros režimas ir kt.) nustatyti

Aukščiau stovinčios orga- V. SEMIONKINAS 
ŠA laboratorijos 

viršininkas
Nuotraukose: meistras S. Sachankovas

patikrinimų metu; G. Kosarževskls ir J. 
Savčenka, 6 kategorijos Šaltkalviai, prave
da automatinio reguliavimo sistemų regu
liatorių derinimą.

peržiūrėti skaičiaus irma
sutinkamai

dyje dirbo kmisija MT1 AE 
ir TSRS AEM dėl cechuose netiksliai (buvo panaudota 

RBMK-1500 sky- ne 1a lentelė) j tikslingasir AE su
riuose skaičiaus normatyvo laikas pataisymams. « Karasiovo nuojr^^



Mes pastoviai jaučiame tam tikri) prislėg- 
tumą mūsų adresu, visą laiką nusileidžiamo; 
tai atsiliepia kooperacijoje, aprūpinime. Ir 
prie viso šilo jus dar tvirtinate, kad ..įkur
tas rusiškas miestas“. Ne apie lai reikia kal
bėti. Reikia apie tai. kas liečia visus — apie 
žmonių saugumą.

Mūsų visas gyvenimas surištas su atomu 
ir mes nenorimo savo vaiku ir proanūki; li
kimo atiduoti mokslininkų nepilnai apdorotų 
darbu sūkuriui.“

Kalbėjusieji taip pat reiškė pretenzijas. 
Kuo galima paaiškinti, kad pasiūlius ruoš
ti Kauno ir Vilniaus aukštosiose mokyklose 
spcciaiistus-eksploatuotojus elektrinės di
rektorius atsakė neigiamai? Todėl, tikriau
siai. lietuvių Sniečkuje viso keturi procon-

p ĘSPŲBLIKINIŲ laikrąščjų puslapiuose 
R a t skleis i a diskusija dėl Ignalinos elekt
rinėj darbo saugumo, jos poveikį supamai 
apteiktu. Sį pokalbį lydi ir kita Įeina, gali 
būti, dar neaiškiai išryškintą „Tiesos ir 
„Komjaunimo tiesos;4 straipsniuose, tačiau 
aiškiai 'gyvuojantis sunkus jos svoris ir rei
kalai persveria svarstykles sveikot protavimo 
pusėn dėl nepagrįstų ką.ltiuLmų. lai ten. tai 
čia išsėla nacionalinių nesutarimų sėkla. 
Greta nesuderinami, atrodo, dalykai: bran
duolinių reaktorių saugumas ir žmonių, dir- 

■ bančlų čia, kalba.
. Sniečkiečiai suglumę. Per įvyuka staty- 
• bos. metų nuims dar neteko, išklausyti liek 
į negatyvaus mūsų adresu., kaip dabar.

Panašu tam, kaip televizijos tiltai suarti
na šalis ir visuomenę,, asmeniniai susitikimai

lialvojame, analizuojame, siūlome...

Vėl talonai!
Kaip žinoma, Sniečkuje ruošiamas sprendimas dėl spiritinių gėrimų pardavimo 

pagal talonus nuo spalio 1 d. Apie tai buvo, pasakytą. prois«jjųngos.-.ųkinio aktyvo 
posėdyje. Siūlome jūsų dėmesiui kelias skirtingas riliomones apie paliestą proble
mą. Pažymime, kad dauguma apklaustųjų — už talonus.

rr- ti pardavimą. Bausti reikią jonų įvedimų, alkoholiniams
J tuos, kas. geria nesilaikant gėrimams, „Tjijesos“ laikrąš-

^Situacijos būna įvairios' čio korespondentai V. G.ui,
ir eilėje kartais reikia sto- ga lankėsi trijuose rajonų,
vėti ne tik girtuokliams, tai centruose, Ir štąi kokio- jo,
kam gi žeminti žmones? Zi- , Ti_ „ N
noina. talonus dabar visi pri- stebtjimal („liesa , Nr. 205,
ima kaip palengvėjimą, iš 1908. 09. 04):
tikrųjų, lai. tik, klaidingos 
politikos palikintas.

ANTIALKOHOLINE
POLITIKA

Neabejoju: daugelis gal
voja, kad mūsų antialkoho
linė politika pravedama blo
gai. Tokiame lygyje, kokia
me ji yra. niekam ji neat
neša naudos.

tai.

DIALOGAS TURI ĮVYKTIAukščiausioji Taryba tu
ri peržiūrėti antialkoholinę 
politiką.

Visų pirma, būtina atsi
kratyti jos radikalumo, dik- 
latorinio charakterio. Tai 
reikia pavesti koinpelelin- 
gai specialistų grupei, ta- GIOTEBORSKO SISTEMA 
čiau kai kurios būtinos prie
monės plaukioja pa v irsi u-

širvintos. [vesti talonai, 
! nes to reikalavo visuomenė* 
Taryboms leista spręsti 

•klausimą — duoti ar neduo
ti talonus tiems, kurie pa
buvoja medblaivykloje. Jci-

V. BOJCONAS 
vyrėsn. inžinierius RSS -

suartina įvairiai galvojančius žmones. Kal
ba, susitikimai padeda nugalėti priesl.ary- 
bes. esant geriems santykiams išryškėja, 
kaip taisyklė, daugiau tai, kas jungia., negu 
lai manoma laikraščių straipsniuose.

Ne paslaptis, kad katedrų aukštos kvali
fikacijos specialistų -atomininkų paruošimui 
Lietuvoje nebuvo. Kodėl g*, nevažiuoja į 
Sniečkų statybos specialistai lietuviai? Iš 
keturiasdešimt dviejų, gavusių paskyrimus į 
VSV, dvidešimt keturi iš viso nepasirodė.

gu anksčiau eilės retai ka
da apsieidavo be milicijos 
darbuotojų, tai dabar par
duotuvėje švaru,. jauku, ty-

Taip vadinama spiritiniu 
gėrimų pardavimo sistema, 
išmėginta Skandinavijos ša- 

Visų pirma, reikia pašalin- lyse: kiekvienam suaugii- 
li visus alkoholinių gė- šiam buvo skiriama griežta ju>
rimų apribojimus. Ne pilnai 1 • norma. Sistemą pakeitė, ta- * 
pašalinti, o juos padaryti čiau to rezultate 95 proc.
protingais, parinktais. Gan- gyventoju tapo geriančiais. buteliai alkoholinių gėrimų,
tas pajamas, už parduotus Išsakau savo nuomonę, kaip

nukreipti vaikų gydyiojas-psicliiatras, nar
kologas. Eilė stipriesiems 
gėrimams -7- tai gerai. Da
li inteligencijos mes jau iš-

mi.
5 TAI ir statybininkų, klube š. m. rug- 
3 pjūčio 9 d. „Žinijos“ respublikine 

draugija organizavo susitikimą prie apva
laus stalo žymių Lietuvos mokslininkų, vi
suomenės atstovų, ir pagrindinių Sniečkaus 

IAE ir VSV.

XI UO iškeltos problemos nuims nepasi- 
™ traukti. Kol kas iaiškų, atsiustų dėl 
publikacijos apie IAE, iš Sniečkaus nėra nė 
vieno. Mes užėmėme gynybos poziciją, bet 
kodėl? GTS viršininko S. Rusakovo publi
kacija „Komjaunimo liesojo" parodė. kad 
mums ne visada objekiyvūs. Pasisakymas 
statybos viršininko J. Žilino rodo. uad mūsų 
atžvilgiu būna ir neteisūs. Iš kilos pusės, ne 
kiekvienas iš mūsų gali lietuviui atsakyti jo 
gimtąja kalba. Mums būtinas atsakomasis 
žodis, mums reikia kelti miesto prestižą. Dia
logas turi įvykti!

Seimai į metus tenka 48

įmoniųjeigu du suaugę žmonės, t. 
y. po du butelius. į mėnesį 
vienam dirbančiajam.

gėrimus,
namams, ir vidurinėms mo
kykloms, kur iki šio laiko 
bendrai auklėjimo kultūrai 
neskiriama reikiamo dėme-- mokėme negerti.

Pokalbis vyko, pagrinde, dėl saugaus ele
ktrinės eksploatavimo. Bet kaip ir visada, 
kada kalbama apie IAE, buvo. keliamas klau
simas dėl Sniečkaus ir Lietuvon santykių.O kur dėti talonus, jeigu 

Sugriežtinus pardavimą. u, gyveni blaiviai? 
stiprieji gėrimai tampa vis 

Antra, reikalinga koky- mažiau prieinami didesnei
biška reklama sveiko gyve- gyventojų daliai Siūlomas
•dmo būdo trumpa infor- šiandieninis kovos su gir- 
macija televizoriaus ekrane, įuokliavimu modelis — tai
nauji žurnalai šeimoms ir visuotinas pakvietimas gir-
E L luokliauti. Talonus įvesti

negalima!

šio. Statybos viršininkas, kreipdamasis į su
sirinkusius, sakė, kad ne sniečkiečiai padarė 
savo miestą svetimkūniu Lietuvoje. „Mes 
gyvename kaip vakuume, ir ne be jūsų pa
galbos, gerbiami mokslininkai.

Širvintose talonai jau par
duodami. Vienas talonas kai
nuoja 3 rub„ o mėnesio pa
baigoje dar brangiau— pen
kis.

T. VIŠNEVECKAJA

ų MES ŽINOME APIE NUSIKALTIMUSMolėtai. Jau vaikšto sub
jektai, kurie nešioja su sa
vimi jiems atliekamus ta
lonus. Partijos komiteto at
stovas sako: „Nežiūrint į 
trūkumus, 
naujos sistemos, juk mes 
pildome žmonių norus. Ge
rai jau tas, kad nėrą gėdinr 
g.ų eilių“.

Utena. Degtinės parduo
dame daug mažiau, negu 
anksčiau, tuo pačiu talonai 
rajone neįvesti. Utenoje tai 
būtų klaida, nes čia yra di
delė alaus gamykla, todėl 
alaus galima, nusipirkti ne
ribojamu kiekiu.

Ne paslaptis, kad anks
čiau pravedama antialko
holinė politika nepasiekę 
sėkmės. Su alkoholizmu kor 
vojame lengvais administ
raciniais metodais: preky
bos apribojimu, parduotuyjų 
likvidavimu. Nuo prekystar 
I i ų dingo mielės, padidėjo 
cukraus paklausa, prasidėjo 
spekuliacija degtine, štai ir 
dabar: eilės pradings, beb 
nereikia galvoti, kad kartu 
su jomis išnyks ir. alkoho
lizmo problemą.

Pagaliau,, trečia. reikia 
kardinaliai keisti kovos su 
girtuokliais metodus. Moky
ti tuos. kurie nežino saiko, 
įvairiomis priemonėmis, net
gi priverstiniu būdu įjungti 
į sportą, o jeigu tai leidžia 
sveikata, kai kuriuos netgi 
patraukti 
darbams.

O „mušti rubliu“ 
atimti iš jo vaikų. Neduoti 
buto — lai neduoti buto jo 
šeimai. Kol kas mūsų an
tialkoholinė politika 
nekaltų baudimo politika. 
Tai atsakomybės perkėlimo 
girtuoklių giminėms ir arti
miesiems politika. Jų vai
kus, žmonas baudžia už tai, 
kad negalėjo išsaugoti žmo
gaus, mūsų su jumis — už 
tai. kad kažkas verda nami-

P. . AVD1UKOVAS 
narkologas

imą, kreipimasis nė kiek nesujaudino. Pir
moje eilėje jis redakcijai pateikė žinias apie 

nusikaltimus per praėjusius aštuonis mėne
sius. Vėliau mes numatėme teikti davinius 

kiekvieną mėnesi.

Galvoju* Sniečkuje apie- nusikaltimus ma 
žąi. kas suprantamai paąiskins: trūkumas in
formacijos. Ir ne todėl, kad tai slapta. Musų

prašymas milicijos poskyrio viršininko S. 
Kasparovičiaus, suteikti informacinį praneš

Rugsėjo 1 -ai Sniečkuje 
įvykdyti 69 nusikaltimai, ku
rie įeina. į kriminalinės pa
ieškos ir KSNG ataskaitas.
Įvykdyta viena žmogžudys

tė. Trylika nusikaltimų sie
ja su narkomanija. Jų tarpe 
vienas — pagal straipsnį 
„Palinkima? naudoti narkoti
nes medžiagas“, >r keturi — 
pagal straipsnį „Organiza
vimas arba laikymas lan
dynių. sandėlių 1 nkymas ir

neatsisakysimeTALONAI - NE IŠEITIS

Vėl talonai! Mašinoms, ba
tams, degtinei, cukrui, bal
dams, šaldytuvams,, televizo- 

, . riams, kam dar — pamir-
iar sau... Yra. pasiūlymas ' pa

naikinti pinigus! Prenume
rata jau keičiasi: aš tau 
„Novyj mir“, tu man ,.Ne- 

tai va“ su „Avrora“ ir konjakas
priedo. Ir vėl prie pirmykš
čio komunizmo.

Bei juokingiausia, kad 
tų, kurie viršuje, tai nelie
čia, nes jie juos skirsto. 
Štai kas svarbiausia!

Vėl pasakys: „Kritikuoti 
kiekvienas gali, o tu siūlyk. 
Ką, per sunku? Sunku. Nes 

Iš pasiūlymų XIX par- panaikinti girtuokliavimą — 
linei konferencijai; ilgai trunkantis triūsas.

priverstiniams
— taip pat 3 karius, speku
liacija — vienas kartas, gru
bus tarybinės prekybos tai
syklių pažeidimas (šiuo at
veju prekių pardavimas iš 
sandėlio) — vienas karias. 
Iš keturiolikos asmeninio 
turto vagysčių — neišaiškin
tos šešios. Neišaiškinta val
stybinio turto vagystė. Viso 
neišaiškintų nusikaltimų per 
aštuonis mėnesius — septy-

Užrašė T. ANATOLJEVA

jų panaudojimas narkoti
kams“.

Išaiškinti du nusikaltimai, 
įvykdyti nepilnamečių, at
sakomybė numatyta baudžia
majame kodekse 241 straips
niu. Įvykdyti du nusikalti
mai pagal 118. straipsnį „Iš
žaginimas“, vienas iš jų — 
šešiametės mergaitės.

Piktybinio pasinaudojimo 
tarnybine padėtimi, užfik
suoti trys atvejai, prekybos 
darbuotojai apgavo pirkėjus

ni.

ne.

Klausimas.. - atsakymas [SKELBIMAI
Bet talonai 

netgi dabar. VALGYKLOJE—EILĖA. KONOVAS 
ŠAMP

ne išeitis.
Profsąjunginės bibliotekos 

filialas kviečia IAE pirmojo 
ir trečiojo mikrorajonų dar
buotojus. Bibliotekos fonde 
— visų mokslo šakų litera
tūra, žurnalai ir laikraščiai.

Adresas: Taikos, 68, bt. 3. 
Darbo laikas: trečiadienį, 
ketvirtadienį, penktadienį — 
nuo 13 iki 15 vai. ir nuo 
16 iki 20 vai., šeštadienį — 
nuo 10 iki 18 vai. Tel. 2 76 30.

A. SKURINAS, 
KSV kuratorius Elektrinės darbuotojai 

klausia: „Kodėl valgykloje 
susidaro didelės eilės? Ko
dėl dirbą- tik vienas, gydomo- 
jo-profilaktinio maitinimo 
langas?

Į šiuos klausimus atsako 
valgyklos Nr. 9 vedėjos pa* 
vaduotojas S. Rubanovas.

— Viena iš priežasčių, ir 
mano nuomone, ne pati svar
biausia, yra, taj. kad daug 
darbuotojų, gauna, ne.darbin: 
gurno ląpejįųs sergančių: 
Vąikų slaugymui (juk mūsų 
personalas, pagrinde, mote
riškas), o. tajp pat. perkrau: 
tas atostogomis (gegužės— 
spalio, mėn. periodas);

Man a.trodo, daugiausia, 
skirti dėmesio reikia tam, 
kad prekybos salė-pietų me
tu netolygiai apkrauta. Mak
simalus žmonių susikaupi
mas būna iki 12.30 vai., o 
13,0P valgykloje, jau beveik 
nieko nėra (20—30 žmonių 
400 sėdimų vietų), Akivaiz
du, lame matome pietų per-.

traukos grafikų perkėlimą. 
Kasoje, kaip. parodė chrono
metražas, per 2 vai. viduti
niškai praeina 1200 žmonių. 
Ir, laikantis grafiko, mes 
galętume normaliai aptar
nauti visus per 2—3 min.

Kreipėmės pagalbos į 
„KP“, profsąjungos, komi
tetą. Buvo paskirti budintys 

palaikantys 
tvarką eilėse. Dažni sulaiky
mai dėl kolektyvinių užsa
kymų .(stalus brigadoms^ 
skyriams, dengia vienas žmo
gus, suprantama sulaiko il
gam eilę). Tokios priemo: 
nes nepasitvirtino, o kitos 
nebuvo panaudotos.

Antrąjį atleidimo langą 
planuojama įrengti spa.ly-

MAN VIS TIEK

Man vis liek, bus talonai 
ar ne. Eilėje aš nestoviu, 
kaip daugelis kitų. Mano 
nuomone, nereikėjo apribo- išaiškinimui, ryšium su ta-

KĄ APIE TAI KALBA?

Visuomeninio rezonanso

padaliniuose* Darbui SGD-18 reikalin-
S b

7" vairuotojai, gaisrinin
kai (iki 30 m.), turintys vi
durinį išsilavinimą, atitar
navę armijoje; pradedant 
darbą SGD, sudaroma su
tartis 3-jų metų laikotarpiui;

— gaisrų profilaktikos in
spektoriai (iki 33 metų), tu
rintys aukštą j j išsilavinimą.

Važiuoti autobusu Nr. I 
iki sustojimo prie past. 185, 
IAEį tel. 2 73 72,
2 80 5T.

j e-
Valgykla, ruošiasi pereiti 

saviūkiškaitai, ir mes tikime, 
kad etatų sąrašas bus sude
rintas su esama prekių apy
varta. Etatų įiesukomplekfa- 
vimas atsiliepia mūsų dar
bui*.

2 8041,

Panaikinamas prenumera
tos apribojimas: „Komso- 
moiskaja pravda“ (centrinė). 
„Trud“.

Ą. KARASIOV.O nuotr.Situacijos būna įvairios, 
kam gi žeminti /mones? rj-t
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